
Konzultativní proces s aktéry města

Participation Factory 2024

Podrobný protokol z workshopu s místními podnikateli

ze dne 20. 6. 2024



Kontext projektu
Cílem participativního procesu je informování a sběr podnětů a zpětné vazby od identifikovaných klíčových aktérů. 
Tématem pro sběr dat jsou budoucí plány pro rozvoj města, a to konkrétně plánovaný rekreační přístav v Lysé nad 
Labem, regionální cyklostezka, možnosti podpory podnikatelského prostředí a cestovního ruchu ze strany města 
a možnosti vytvoření systému platforem stakeholderů.

Klíčoví aktéři byli identifikováni na základě mapování a rozdělení do pěti základních skupin. Pro každou skupinu se 
realizoval participační workshop, který dovolil edukaci účastníků a sběr dat k předem stanoveným tématům. 
Z každého workshopu vznikne výstup - protokol, který bude shrnovat sebraná data od účastníků. Výsledkem všech 
workshopů bude souhrnný report, který bude navíc obsahovat doporučení pro další práci se stakeholdery města.

O celkovém procesu participace informuje webová stránka participace.mestolysa.cz, kde se účastníci i široká 
veřejnost dozví klíčové informace o cílech procesu, harmonogramu a výstupech.



Praktické informace o workshopu 
Datum konání: 20. června 2024

Místo konání: MÚ Lysá nad Labem 

Facilitátor: Tomáš Rákos (Participation Factory)

                                                                       Anna Wien (Participation Factory)

Tereza Průšová (Participation Factory)

Účastníci: místní podnikatelé

Počet účastníků: 7

Zastoupené podniky: mamoot s.r.o., obchod ZRNKA, EV Solutions s.r.o., Metal Arsenal, soukromý praktický lékař, 

(FORTIUS spol. s r.o.)  

Výsledky evaluace (průměrná známka od 1 do 5): 1,4



Scénář nelineárního workshopu 
● Těžištěm workshopu bylo sedm stanovišť, která účastníky seznamovala s hlavními tematickými oblastmi 

a umožnila sběr podnětů. Účastníci měli možnost se k tématům vyjádřit a zanechat svůj názor. Na workshopu byli 

přítomni také zástupci městského úřadu, kteří odpovídali na dotazy účastníků.

● 6 hlavních tematických oblastí:  Vize rozvoje města Lysá nad Labem, Cestovní ruch v Lysé nad Labem, Rekreační 

přístav Lysá nad Labem, Cyklostezka Nymburk-Lysá nad Labem-Čelákovice, Podpora podnikatelů v našem městě, 

Platforma stakeholderů

● Sedmé stanoviště bylo stanoviště s mapou, u kterého se účastníci mohli vyjádřit ke konkrétním lokalitám ve městě.



Podněty
Vize rozvoje města Lysá nad Labem



Kterou rozvojovou prioritu města považujete za nejklíčovější?
● Město, kterému záleží na kvalitě škol (1x)

● Město, které si váží své historie a žije kulturou i sportem (1x)

● Město, které s vámi mluví a respektuje vás (1x)

● Město, kde se bezpečně pohybujete pěšky, na kole i autem (1x)

● Město, kde žijete zdravě uprostřed zeleně (1x)

● Město, které řádně hospodaří (1x) 

● Město, které vlastnictví bytů vnímá jako příležitost ke svému rozvoji i k pomoci potřebným (0x)



Existuje nějaká další prioritní oblast, na kterou by se město 
mělo zaměřit?

● Zatraktivnit SV část města - u fotbalového stadionu; je tam pouze pole a není tam kam jít 

● Obchvat 

● Znak/logo je hrozné - vážit si historie 

● Alternativní školství (např. lesní školky, malé dětské skupiny)

● Obecně kvalita školství 

● Prakticky skoro všechno ze seznamu priorit 



Co jsou podle Vás největší výzvy, kterým město bude muset 
do budoucna čelit?

● Voda - kohoutková už jen převařená 

● Pitná voda - př. zóna Stratov



Podněty
Cestovní ruch v Lysé nad Labem



Jaké další příležitosti vnímáte pro rozvoj cestovního ruchu 
v Lysé nad Labem?

● Ať je zámek zámek! (svatby, hotel, restaurace)
● Promovat více zámecký park - využít park víc 
● Zajistit lepší občerstvení v zámeckém parku 
● Parkoviště na hlavním náměstí je nevzhledné 
● Naučná cyklostezka Lysá - Čelákovice - velice špatný stav
● Naučné stezky v přírodě 
● Průchozí cesta od Poděbradovy na Šíbák 
● Zatraktivnit i východní stranu města
● Farmářské trhy - ať se udělají pořádně (ne ve středu dopoledne)



Jak by město mohlo více podporovat cestovní ruch?
● Síť cyklostezek
● Parkoviště na náměstí - podzemní 



Podněty
Rekreační přístav Lysá nad Labem



Jaký potenciál pro město podle Vás přináší blízkost řeky 
Labe a plánovaný přístav?

● Kulturní akce
● Gastro, dobré jídlo
● Potenciál pro festival
● Udělat z toho reprezentativní prostor 
● Romantika
● Parkoviště pro dlouhodobé parkování lodí 
● Tábořiště pro lidí z lidí 
● Konečně Lysá nad Labem
● Ať není voda přítěží - ať je to příležitost 
● Jak dostat z přístavu lidi do města?
● Kde je další nejbližší přístav?



K jakým účelům by podle Vás bylo vhodné využít pozemky 
v okolí plánovaného přístavu?

● Svatby
● Parkování parníku 
● Ať loď vyveze lidi na výlet a můžou na bruslích přijet zpět.
● EV - Solutions! nabíjecí stanice - modernizace 
● Voda se tu nevyužívá 



Podněty
Cyklostezka Nymburk-Lysá nad Labem-Čelákovice



Jaký vidíte potenciál cyklostezky pro Lysou nad Labem?

● Cyklostezka podél vody - ať je pro kolečkové brusle



Co pro splnění tohoto potenciálu musí město vytvořit?

● K této otázce se účastníci nevyjádřili. 



Podněty
Podpora podnikatelů ve městě



Jak může město více podporovat místní podnikatele, 
jaké formy podpory byste uvítali?
● Častěji komunikace s městem, pravidelně

● Vize dialogu je fajn

● Větší podpora rodinného centra Parníček

● Navigace - pro příchozí (kde parkovat, kde jsou místa, kam se často jezdí)

● Parkování před obchodem je problém

● Parkování, výstaviště, moc lidí 

● Komunikace, cesty

● Farmářské trhy - ať nejsou ve středu dopoledne 



Podněty
Platforma stakeholderů



Měl/a byste zájem být součástí platformy stakeholderů?

● ANO: 1
● NE: 0



Podněty
Mapa



  
1 - projekt kanalizace a vody do průmyslového areálu - ul. 
Průmyslová
2 - dokolaudace odbočných cest
3 - “žabák” - proč nelze vyřešit přes sloupy 
4 - příliš mnoho lidí projíždí kolem fabriky, velký provoz - 
chybí napojení na obchvat kolem oblasti 
5 - změna - dopravní úprava a křižovatka u kina (potřeba 
semafor)
6 - kritické místo plánovaného obchvatu - nebezpečné pro 
pohybující se děti (měl by být podchod)
7 - bude zde světelná křižovatka?
8 - bude tady cyklostezka/chodník?

 

Které lokality mají do budoucna největší potenciál rozvoje?



  
9 - máme zájem vybudovat dobíjecí stanice v přístavu pro 
lodě a hausboaty (chybí obeznámení s realizací, chceme 
znovu dialog)
10 - chci, aby tam kotvil parník
11 - parkoviště, aby tam lidi chtěli jezdit a měli kde 
parkovat
12 - žádost o solární panely nad parkovištěm (žádost byla 
zamítnuta) - kladl jsem obecný požadavek, prý se nesmí 
takto umisťovat - chci, aby se dal opět podnět to změnit a 
šlo to zařídit (umístit solární panely)
13 - výška budova max. 13m - to je špatné pro výrobu - 
chceme úpravu (vyšší)
17 - chybí veřejné cesty pro průjezd danou oblastí

Které lokality mají do budoucna největší potenciál rozvoje?



  
14 - Zámecký park 

- chybí možnost vstupu na trávník (chápeme, že v 
okrasné části je zákaz, ale proč to nelze na větších 
plochách/loukách kolem, nejde tak jít třeba na 
piknik) + chybí wc v parku 

- nemělo by být zavřeno přes zimu + rozšířit 
existující otevírací dobu parku 

15 - parkování na sídlišti - vyřešit neúnosnou 
situaci/špatné parkování/pokuty/mnoho aut - přetížení 
(nevadila by možnost za parkování platit)
16 - chybí parkovací věž

 

Které lokality mají do budoucna největší potenciál rozvoje?



  
17 - chybí veřejné cesty pro průjezd danou oblastí
18 - náměstí zkultivovat a vytvořit podzemní parkoviště
19 - chybí zábradlí podél chodníku - aby auta nejezdila 
blízko kolem dětí, které jdou po chodníku (udělat zábradlí 
alespoň u školy) 
20 - nevyužitý prostor dvorku mezi domy - zarůstá trávou 
- dalo by se lépe využití např. jako hřiště pro děti, místo 
pro setkávání, lavičky, stoly
21 - parkování u ZUŠ - je tam zákaz zastavení, ale lidi tam 
i přesto stojí a nelze přejít po chodníku 

- frekventovaná ulice - motají se chodci, auta, 
parkování 

- ideálně omezit parkování 
 

Které lokality mají do budoucna největší potenciál rozvoje?



Výstupy 
Projektové listy



Nápad č. 1 
● Máte nápad na konkrétní projekt? Chtěl/a byste se podělit o další podněty?

○ Téma: Vize rozvoje města

○ Město Lysá nad Labem nedisponuje žádnou dobíjecí infrastrukturou pro automobily.

○ Naší vizí investice je vystavět alespoň 2 dobíjecí stanice DC v lokalitě města.

○ Máme zájem vybudovat dobíjecí stanice v přístavu pro lodě a hausboaty. 

○ Rádi bychom konzultovali energetické investice města a projektovali případná bateriová úložiště města.



Výstupy 
Doplňující komentáře, podněty a otázky



Doplňující komentáře, podněty a otázky účastníků 
workshopu

● Kdy se chystá úprava územního plánu?
● Kde bude důchoďák?
● Plánuje město soláry? A Kde? 
● Obecně problém s parkováním v centru města.
● Pokud zakážete parkovat v centru, tak vyženete krámky z náměstí.
● Chybí obchvat, který by ulehčil dopravě - ve špičce se pomalu nedá ani přejít.
● Kdyby byl u města Lidl, tak jste tam rychleji než v Lidlu v Milovicích + se tam mohou zaměstnat lidi.
● Chybí podpora podnikání a zaměstnání
● Jsou vytipovaná místa k rozvoji podnikání?
● Podnikatelská zóna: město musí zajistit infrastrukturu a zajistit, zda je dobře vybavená; vypouštíme odpady do podzemí, přípoje na 

městskou kanalizaci jsme nemohli splnit, město nám kladlo klacky pod nohy – doplnit kanalizaci pár metrů za koleje
● Pokud udržíte zaměstnanost v obci, přináší to pozitiva. Podnikatelé nic nepotřebujeme až na to, aby se nám neházely klacky pod 

nohy.



Fotodokumentace



Fotodokumentace



participace.mestolysa.cz


